
PROTOKÓŁ  Nr  XLVI/2018
Z OBRAD    SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU

odbytej  w dniu  07 września  2018 roku.

Obrady  nadzwyczajnej  sesji Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 16:30
i trwały do godz.  17:30  na   sali  konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz I piętro.
Uczestniczyli  w obradach radni według załączonej  listy obecności,   Burmistrz  Chodcza –
Jarosław Grabczyński, Radca Prawny -  Dorota Grabczyńska,  Pani Monika Matuszewska –
Inspektor ds. księgowości Oświaty, nieobecna Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Nowakowska
.

Ad. 1. Przewodniczący Rady Miejskiej Anna Twardowska  dokonała  otwarcia  XLVI
sesji  Rady  Miejskiej  w  Chodczu,   powitała  wszystkich  uczestniczących  tj.  Burmistrza
Chodcza   Pana  Jarosława  Grabczyńskiego,  Radcę  Prawnego   Panią  Dorotę  Grabczyńską,
radnych  i  pracowników Urzędu Miasta i Gminy Chodecz oraz wszystkich przybyłych na
dzisiejszą sesję . Według listy obecności  Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła,  iż  na
sali   obecnych  jest   12  radnych   co  stanowi  że    Rada   Miejska  może  obradować   i
podejmować prawomocne uchwały.  
Zaszła konieczność i projekty uchwał zostały omówione na posiedzeniu Komisji Budżetu i
Finansów oraz Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej. Przewodnicząca poprosiła aby
wprowadzić powyższe tematy do porządku obrad.
W  związku  z  tym  Przewodnicząca  Rady  zaproponowała   iż  odczyta  porządek  obrad
dzisiejszej  sesji  z  wprowadzonymi zmianami.   Po odczytaniu  zwróciła  się  do radnych o
przegłosowanie.  Poddała  pod  głosowanie  odczytany  porządek  obrad,   za  głosowało  12
radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. W związku z tym Rada Miejska  w Chodczu obradowała
według przyjętego porządku obrad jak niżej.
Proponowany  porządek  obrad.
1. Otwarcie.

- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
- dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych    
           wniosków z posiedzeń Komisji,
       -  dyskusja,
4.  Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2018 .
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - M. Matuszewska,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XLVI /298/2018,



5.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego na
drogach gminnych.
       -    podjęcie uchwały Nr  XLVI /299/2018,
6.   Interpelacje i zapytania  radnych.
7.   Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
8.   Zakończenie  obrad  sesji.

Pani  Mecenas  Dorota   Grabczyńska   przedłożyła   informację w przedmiotowej  sprawie,
wskazała, iż  w art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych ( Dz. U. z
2017 r. poz. 2222, z 2018 r. poz. 12, 138, 159, 317, 1356 ) ustawodawca daje delegację dla
organów stanowiących jednostki samorządu terytorialnego, do ustalenia w drodze uchwały,
dla dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty
za zajęcie 1 m2 pasa drogowego, z tym że stawki opłaty za zajęcie pasa drogowego w celu
prowadzenia robót w pasie drogowym, zajęcie pasa drogowego na prawach wyłączności w
celach innych niż wymienione w art. 40 ust.2 pkt 1 i 4 oraz umieszczanie w pasie drogowym
obiektów budowlanych  niezwiązanych  z  potrzebami  zarządzania  drogami  lub  potrzebami
ruchu drogowego oraz reklam, nie mogą przekroczyć 10 zł za jeden dzień zajmowania pasa
drogowego,  a  stawka  opłaty  za  zajęcie  1  m2 pasa  drogowego  pobieranej  za  każdy  rok
umieszczenia urządzenia w pasie drogowym, nie może przekroczyć 200 zł.  Przy ustalaniu
stawek uwzględnia się:

1) kategorię drogi, której pas drogowy zostaje zajęty;

2) rodzaj elementu zajętego pasa drogowego;

3) procentową wielkość zajmowanej szerokości jezdni;

4) rodzaj zajęcia pasa drogowego;

5) rodzaj urządzenia lub obiektu budowlanego umieszczonego w pasie drogowym. 

Organowi  stanowiącemu jednostek  samorządu  terytorialnego  pozostawiono  pewien  zakres
swobody w zakresie ustalania wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. Granice tej
swobody wyznaczają dwa elementy: z jednej strony maksymalne stawki opłat wskazane w
art. 40 ust. 8 ustawy o drogach publicznych z drugiej, konieczność uwzględnienia kryteriów
ustalania wysokości stawek wskazanych w art. 40 ust. 9 ustawy np. zróżnicowanie stawek ze
względu na rodzaj urządzenia lub obiektu budowlanego umieszczonego w pasie drogowym.
Przewodniczący  Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej Pan Wiesław Feliniak wskazał
iż opinia co do powyższego jest pozytywna. Uwag co do treści proponowanych stawek nie
było.



Radni, Rady Miejskiej w Chodczu co do powyższego tematu nie podejmowali dyskusji.


